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Dagsorden til møde i forældrebestyrelsen i Børnebakken   

Dato og klokkeslæt:Mandag den 15. maj kl. 17.00 – 19.00    
Sted:  Børnebakkens vuggestueafdeling   
Forplejning:  Sandwich og vand  

Deltagere:  Marina, AnneMette, Agnes, Gitte, Lone og Pia   
Fraværende:    
Mødeleder:  Pia er sekretær    
Referent:   Pia   
 

  

1. Godkendelse af referat og ny dagsorden   
Sagsfremstilling:  
Dagsordenen godkendes.   

Beslutning:  
Godkendt.   

2. Nyt fra institutionen   
Sagsfremstilling:   
Info fra institutionen.  
 
Beslutning:  
Pia informerer om, at der i næste budget år skal spares 40 millioner på Skole-og 
Dagtilbudsområdet. Der er udarbejdet et Sparekatalog, hvori politikkerne vil udpege 
områder, som vil komme i høring. Det kan f.eks. være lukkedage, som er i spil.  Det 
er forår og børnene eksperimenterer ift. doktorlege også kaldet numselege. De er 
nysgerrige på egne og andres kroppe. Der er forskel på piger og drenge.   
Det er helt naturligt, og vi er meget opmærksomme på at tale med børnene om det, også 
hvad man må, og hvad man ikke må. Vi vil ikke være kropsforskrækkede. Vi taler med 
børnene om, at de skal kalde på en voksen, hvis nogen kommer til at gøre noget, som 
ikke er hensigtsmæssigt. Underbukserne skal altid blive på, når man leger. Vi har en stor 
legeplads, og det er de voksnes opgave at positionere sig på legepladsen. Vi kontakter 
altid forældrene, hvis vi i en periode skal være fælles om at være opmærksomme på 
børnenes nysgerrighed og lege.   
På nogle dage er vi inde i middagspausen for at kunne holde opsyn med alle børn. Vi har 
pt. rigtig mange sovebørn, som også skal være under opsyn.  

Der har været spørgsmål til normeringen, men den er svarende til den tildeling, som skal 
være i Børnebakken. Det følges meget nøje.  

Pia italesætter en reminder på, at der er forældrebestyrelseskursus onsdag d. 7. juni 
kl.17-20 i Bangs have. Der er netop udsendt dagsorden for kurset til alle i 
forældrebestyrelsen. Alle deltager. Pia melder til.   
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3. Læreplanstema – arbejdet med sprog og kommunikation   
Sagsfremstilling: 
Læreplanstemaet sprog og kommunikation gennemgås. 
 
Beslutning:  
Vi har de sidste år haft rigtig fine tilsyn, både varslede og netop uvarslet tilsyn d. 12. 
april. Hvis der skulle gives gode ideer, har det været i forhold til dialogen med børnene. 
Vi har derfor haft særlig fokus på sprog og kommunikation de sidste måneder. Vi har 
samtidig været så heldige at få en meget dygtig tale-og hørepædagog, som har holdt 
oplæg i både vuggestue – og børnehaveafdeling. Vi har derefter arbejdet videre med det 
på personalemøder m.v. I vuggestuen har vi en pædagog, som har særlig uddannelse 
inden for området og i børnehaven har vi en pædagog under uddannelse de næste par 
år.  
Pt. arbejdes der med evaluering af Den pædagogiske læreplan, som skal være færdig 
nov. sidst på året. Sprog og kommunikation vil være en stor del af denne evaluering.  
Ved sprog og kommunikation med børnene lægger vi stor vægt på at skabe nærvær, 
fællesskab og nysgerrighed. Vi lever i en tid, hvor mange distancerer sig fra hinanden 
ved egen opmærksomhed på mobiler og tablets.  
  

4. Nyt fra bestyrelsen   
Sagsfremstilling: 
Info fra bestyrelsen.  
  
Beslutning:  
Vi taler om, hvordan forældrebestyrelsesmedlemmerne kan blive synlige. Annemette 
deltager i vuggestuens sommerfest. Vi har pt. kun medlemmer i børnehaveafdelingen.   
  

5. Personale info   
Sagsfremstilling:  
Info om personale 
  
Beslutning:  
Vi kan mærke, at vi ikke længere har puljemidler i vuggestuen, samtidig kan vi mærke, 
at fordelingen af studerende og P.A. elever fordeles på vores to afdelinger. I de to år vi 
havde puljemidler i vuggestuen, kunne vi placere studerende og elever i børnehaven for 
at fordele ressourcerne.  
Vi har pt. en pædagogmedhjælper på uddannelse til pædagogisk assistent på SOSU-
skolen i Nyk.  
Der er en del medarbejdere af sted på diverse kurser. Disse kurser afsluttes i denne uge.  
Vi har en grundnormering ift. medarbejdere, samt ca. 2 fuldtidsansatte i 
minimunsnormering, som skal være fuldt implementeret i 2024. Vi håber, at regeringen 
og kommunerne fastholder minimumsnormeringen.  
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6. Budget, prioriteringer   
Sagsfremstilling:  
Budgettet gennemgås.  
  
Beslutning:  
Pia gennemgår budgettet. Vi har i år valgt at få malet trappetårnet i børnehaven til en 
værdi af ca. 43.000 kr., samt etablering af Naturværksted til ca. 10.000 kr. i vuggestuen, 
som vi kender det fra børnehaven. Vi bruger mange penge på vedligeholdelse af 
bygninger, da de begge steder er af ældre dato.  
  

7. Efterårets forældremøde for ældste gruppen, evt. forældremøde for 
den resterende forældregruppe m/ oplæg fra tale-og 
hørepædagog.   

Sagsfremstilling:  
Hvordan skal efterårets forældremøder se ud? 
 
Beslutning:  
Bestyrelsen vælger at have fokus på forældremøde i ældste gruppen.  

8. Frokostmåltidet – start 1. januar, hvad ved vi nu?   
Sagsfremstilling:  
Status på frokostmåltidet.  
 
Beslutning:  
Vi har fokus på at få mere af de friske grøntsager som agurker, gulerodsstave, 
peberfrugter m.m.  

9. Tilbagemelding fra uvarslet tilsyn   
Sagsfremstilling: 
Tilbagemelding fra tilsyn.  
  
Beslutning:  
Pia informerer om Kids målingerne:  
Afrapporteringen sker i Dagtilbudsstrategi skabelonen. Alle dokumenter er tilsendt 
bestyrelsesmedlemmerne.  
Vi er meget stolte og tilfredse med vurderingerne. 5 er det højeste for en skala fra 1-5, 
hvor 5 er det optimale, som kan nås.   
For vuggestuen  
Vurdering på relationer: Steget til 4,7  
Vurdering af leg og aktivitet: Faldet til 4,2  
Vurdering af fysiske omgivelser: Faldet til 4,3  
For Børnehaven  
Vurdering af fysiske aktiviteter: 3.9  
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Vurdering af relationer:4,7  
Vurdering af leg og aktivitet: 4,3  
Vi har små rum i børnehaven, og har en udfordring i at blive tydelige ift. læringsrummet, 
hvor kan børnene se, at vi har mulighed for de forskellige aktiviteter læsning, dukkekrog, 
konstruktionslege osv. Til gengæld er legepladsen helt oppe på en 5ér.  
Rapporten vil blive tilgængelig på Lolland kommunes hjemmeside og link på Aula.  
  

10. Principper for Dagtilbuddets arbejde   
Sagsfremstilling:  
Principper for Børnebakkens arbejde.  
 
Beslutning:  
Pia har udarbejdet et forslag til principper, hvilket vi udsætter til næste møde d. 4. 
september.   
  
11. Kommende arrangementer – Karnevalsoptog og sommerfest i 

vuggestueafdeling og børnehaveafdeling.  
Sagsfremstilling:  
Arrangementer fastlægges.  
 
Beslutning:  
Karnevalsoptog d. 26. maj, Vi har en mand til at gå med fra vuggestuen og Marina fra 
børnehaven. Begge ifører sig vejvest og går med gennem byen for at tilbageholde livlige 
trafikanter og forudse eventuelle trafikanter på afveje.  
Sommerfest d. 7. juni kl. 15-17 i vuggestuen, Bondegårdstema. Sommerfest 
d.15.juni kl.1517   i børnehaven Cirkustema.  
  

12. Nyt fra vuggestuen og børnehaven   
Sagsfremstilling:  
 
Beslutning:  
Udsættes.   

13. Nyt fra forældre   
Sagsfremstilling:  
 
Beslutning:  
Udsættes.   

14. Evt.   
Sagsfremstilling:  
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Beslutning:  
Næste møde d. 4. september i børnehaven.   
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